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   Protokół nr 29/XXIX/14 BRM.0002.04.2014 

obrad XXIX sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku, która odbyła się 09 czerwca 2014 roku 

w auli konferencyjnej Urzędu Gminy i Miasta w Czerwieńsku. 

Otwarcie obrad XXIX sesji. 

Obrady XXIX sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku o godz. 10
00

 otworzył Leszek Jędras – 

przewodniczący Rady, zwołanej na wniosek Burmistrza Czerwieńska z 03.06.2014 r. (zał. 1), 

stwierdzając jednocześnie quorum, uprawniające Radę do podejmowania uchwał. 

W  posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, na stan Rady 14. Lista obecności, stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Sekretarz posiedzenia – radny Henryk Góralczyk. 

Przewodniczący obrad poinformował, iż radni w zawiadomieniu o sesji otrzymali, wraz 

z pakietem uchwał, proponowany porządek obrad (załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 

Wniosków do porządku obrad nie było. 

Rada, przyjęła do realizacji następujący porządek obrad (jednomyślnie): 

1. Otwarcie obrad XXIX sesji. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty i ustalenia stawki 

opłaty za pojemnik. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 

na obszarze Gminy Czerwieńsk. 

6. Zakończenie obrad XXIX sesji. 

Ad. 2 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów. 

Projekt uchwały, wg druku: BRM.0006.32.2014 z 03.06.2014 r. odczytał i otworzył dyskusję 

prowadzący obrady. 

Dyskusja: 

Radna Ewa Wójtowicz odniosła się do § 1 ust. 1 pkt 5 lit. „a” i „b”, gdzie określono 

częstotliwość odbioru i wywozu zebranych odpadów komunalnych z pozostałych 

miejscowości Gminy Czerwieńsk, przy odpadach zmieszanych – co najmniej raz na dwa 

tygodnie, a przy odpadach zbieranych selektywnie w pojemnikach 1,1 m
3
 lub w workach – co 

najmniej raz w miesiącu, a w pojemnikach 2,5 m
3
 – co najmniej raz na dwa miesiące. 

Radna poprosiła o wyjaśnienie tej kwestii i zapytała: gdzie będą usytuowane i kto będzie 

obsługiwał punkty selektywnego zbierania odpadów i co to są punkty mobilne? 

Burmistrz Czerwieńsk – Piotr Iwanus wyjaśnił, że przy tworzeniu projektu uchwały 

wzorowano się na wcześniejszych uchwałach przyjętych w przedmiotowej sprawie. 

Istnieje też możliwość zwiększenia częstotliwości opróżniania pojemników, jednak 

w specyfikacji istotnych warunków zamówienia będzie wpisane, że potencjalny oferent  ma 

zaproponować mobilny pszok, a po wycenie, w umowie z wykonawcą będzie zawarta 

częstotliwość i opłata za jego opróżnianie. Mieszkańcy ogłoszeniami będą poinformowani, 

w jakich dniach  będą mogli dostarczyć nieczystości stałe o większych gabarytach, a które to 
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nie mieszczą się mniejszych pojemnikach, ani workach. Ustalono, że mobilne pszoki będą 

ustawione po obu brzegach rzeki Odry, z częstotliwością odbioru odpadów raz w tygodniu. 

Gmina wzorowała się (na już wprowadzonej zbiórce w taki sposób) na Gminie Dąbiu. Jeden 

mobilny pszok (wielkogabarytowy) będzie ustawiony w Czerwieńsku, a drugi 

w Nietkowicach. 

Natomiast odbiór odpadów zmieszanych - co najmniej raz na dwa tygodnie, ustalono na 

dotychczas obowiązujących zasadach. Częstotliwość tą ustalono na podstawie 

obowiązującego regulaminu o utrzymaniu czystości i porządku w gminie. 

W harmonogramie będzie określone, gdzie i kiedy będzie ustawiony pszok mobilny. 

Zwiększenie częstotliwości opróżniania pojemników i pszoków wiąże się jednak 

z dodatkowymi kosztami. 

Radny Krzysztof Smorąg zadał pytanie do § 2 ust. 2: czy tym punkcie mówi się o punkcie 

stałym zbierania odpadów komunalnych? 

Ponadto radny zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu nie podano skutków finansowych, m. in. 

przewidzianych zysków ze sprzedaży trakcji surowców wtórnych i jaki to będzie miało 

wpływ na obniżenie stawki opłaty. 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Czerwieńska – Piotr Iwanus. 

Gmina nie będzie zajmowała się segregowaniem nieczystości stałych, które odbiera, 

transportuje i składuje potencjalny oferent. Z tego tytułu żadnych dochodów mieć nie będzie. 

Jeżeli wykonawca tego przedsięwzięcia ma za zadanie, zgodnie ze specyfikacją istotnych 

warunków zamówienia, odebrać od właściciela nieruchomości, transportować i zdeponować 

na składowisku nieczystości, to tą czynność wyceni i złoży ofertę, z której będzie wynikała 

miesięczna stawka ryczałtowa dot. całej gminy. 

Natomiast § 2 ust. 2 dotyczy tylko mobilnego pszoku. 

Radny K. Smorąg zwrócił uwagę, że w w/w przepisie należy sprecyzować zapis, że dotyczy 

on mobilnego punktu selektywnego zbierania odpadów. 

Burmistrz wnosił o naniesienie autopoprawki w § 2 ust. 2, który otrzyma brzmienie: 

„Dostarczone przez mieszkańców, własnym transportem i na własny koszt, odpady 

komunalne wymienione w pkt 1 przyjmowane będą nieodpłatnie w mobilnym punkcie 

selektywnego zbierania odpadów w godzinach otwarcia punktu. Dni i godziny otwarcia 

punktu zostaną podane do publicznej wiadomości i na stronie internetowej Gminy 

Czerwieńsk”. 

Radny K. Smorąg podkreślił, że sprzedaż surowców wtórnych musi mieć wpływ na to, jaka 

będzie stawka opłaty za odbiór odpadów. Dalsza wypowiedź jest cytowana:  

„To nie jest wszystko jedno, czy zbierzemy tonę makulatury, czy pięćdziesiąt pięć, którą się 

sprzeda za określone kwoty pieniężne. Tu nie chodzi o to, aby precyzyjnie określić, jakie to są 

ilości. Jednak, na podstawie dotychczasowej działalności Zielonogórskiego Związku Gmin, 

wiadomym jest, jaka w gminie ilość takich odpadów jest zbierana. Z dużym 

prawdopodobieństwem można powiedzieć, że w ciągu roku będzie to określona ilość, 

i właśnie o tą określoną ilość chodzi – o kalkulację. Bo to będzie miało wpływ również na 

stawkę”. 

Burmistrz wyjaśnił, że taką kalkulację złoży oferent na etapie składania oferty. Oferent, który 

będzie odbierał nieczystości stałe, przetransportuje je w odpowiednie miejsce i później zajmie 

się dodatkową segregacją, ustali odpowiedni kod nieczystości stałych, które podlegają 

wtórnemu obrotowi handlowemu. Weźmie te wszystkie warunki pod uwagę, przy określeniu 

kosztów wywozu od mieszkańców gminy do składowiska nieczystości stałych. Na dzień 

dzisiejszy wiadomym jest, że z gminy (zgodnie ze złożonymi deklaracjami) wpłata wynosi 

ok. 95.000 zł. Po to jest ogłaszany przetarg, aby oferent otrzymał informację dot. ilości 

mieszkańców zamieszkujących w Gminie Czerwieńsk, ilości gospodarstw domowych, które 

powinny złożyć deklaracje. W na podstawie tych danych oferent przygotuje ofertę, w oparciu, 
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o którą gmina miesięcznie będzie się z nim rozliczała. O ile w budżecie będzie zabezpieczona 

kwota 95.000 zł, a oferent złoży wyższą kwotę od przewidywanych wpłat mieszkańców, 

wówczas będzie unieważnione postępowanie przetargowe. 

Radny K. Smorąg zwrócił uwagę, że w uchwale znalazł się zapis: „Dni i godziny otwarcia 

punktu zostaną podane do publicznej wiadomości i na stronie internetowej Gminy 

Czerwieńsk” i zapytał: czy publiczna wiadomość, to jest ogłoszenie w gazetce „U NAS”, 

rozplakatowanie we wszystkich miejscowościach gminy i na stronie internetowej? Czy 

istnieją jeszcze jakieś inne formy docierania z informacjami? 

Burmistrz odpowiedział twierdząco. 

Jest ustalony tryb, w jaki sposób będą informowani mieszkańcy o wprowadzanych zmianach. 

W tym tygodniu będą opracowane pełne informacje związane ze zmianą operatora, który 

będzie świadczył w gminie usługi od 1 sierpnia br. Poinformowani będą też właściciele 

nieruchomości o obowiązku złożenia nowej deklaracji, oraz o tym, że opłaty za lipiec należy 

uiścić w Zielonogórskim Związku Gmin, a za sierpień i kolejny miesiąc opłatę za wywóz 

nieczystości stałych będą uiszczać na nowe konta indywidualne w Urzędzie Gminy i Miasta 

w Czerwieńsku. 

Informacje będą dostarczane także pisemnie i na tablicach ogłoszeń. Poproszeni też będą 

sołtysi o rozniesienie ogłoszeń w swoich miejscowościach. Ponadto zaangażowani będą 

pracownicy Urzędu, Straży Miejskiej, praktykanci i stażyści. 

Radna E. Wójtowicz zapytała burmistrza: czego dotyczą wprowadzone zmiany i czy 

mieszkańcy będą mieli wymieniane pojemniki na odpady stałe? 

Indagowany odpowiedział, że jeszcze nie wiadomo czy będą nowe kubły, jest to zadanie 

potencjalnego oferenta. Dotychczasowe pojemniki, prawdopodobnie będzie oferent mógł też 

wydzierżawić od ZGKiM. Zmiana operatora musi, jak najmniej dotknąć indywidualnego 

właściciela nieruchomości. Nowością jest wprowadzenie punktów mobilnych, z korzyścią dla 

mieszkańców, gdyż własnym transportem nie będą musieli dowozić odpadów do Zielonej 

Góry. Dodatkowym atutem jest to, że indywidualne gospodarstwa domowe będą posiadały  

własne konta deklaracji podatkowej. Deklaracje będą przygotowane przez Urząd. Jedynie, 

w tym dokumencie właściciele nieruchomości będą musieli podać ilość osób 

zamieszkujących w danym gospodarstwie, pomnożoną przez stawkę opłaty, podpisać 

deklarację i dostarczyć ją do gminy. 

Radny Zygmunt Przybyła wygłosił swoje obawy, co do ściągalności opłat, gdyż część osób 

będzie wpłacać nadal należności na konto Zielonogórskiego Związku Gmin. 

Burmistrz – nie może dojść do takiej sytuacji, że właściciele nieruchomości będą wpłacali 

należności za III kw. do ZZG, który powinien zwrócić nadpłatę, albo wpłacającemu, albo 

gminie. Urząd będzie w stałym kontakcie z wydziałem finansowym ZZG. 

Radna Marzena Garbaciak zapytała burmistrza: czy umowy podpisane z Zielonogórskim 

Związkiem Gmin należy wypowiedzieć? 

Indagowany wyjaśnił, że mieszkańcy w ZZG składali deklaracje, a nie umowy. Rada podjęła 

już uchwałę o wystąpieniu z Zielonogórskiego Związku Gmin. W nowej deklaracji będzie 

wpisany termin jej obowiązywania. Mieszkańcy nie muszą wypowiadać żadnych umów. 

Radny Edward Rudnicki poprosił burmistrza o wyjaśnienie przypadku, gdzie w budynku 

jednorodzinnym mieszkają dwie rodziny, a jest jeden właściciel nieruchomości. Czy dwie 

rodziny będą mogły złożyć dwie deklaracje, tak jak było dotychczas? Kolejne pytanie 

radnego dotyczyło wielkości pojemnika, gdzie dotychczas gospodarstwo domowe miało 

pojemnik 120 l, a według uchwały, to gospodarstwo otrzyma pojemnik 80 l, gdzie stawka 

opłaty będzie na takim samym poziomie. 

Indagowany odpowiedział twierdząco. Nic się nie zmienia w tym zakresie. Każde 

gospodarstwo domowe złoży tylko i wyłącznie dla siebie deklarację. 
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Do 1 lipca 2013 r. gospodarstwa domowe płaciły za pojemność kubła (umowa z ZGKiM, 

TEW), natomiast od 1 lipca 2013 r. obowiązuje stawka od ilości osób zamieszkałych w danej 

nieruchomości. W deklaracji (na wniosek KITRiOŚ) dopisano, że w indywidualny sposób 

będzie można domówić dodatkowy pojemnik, za dodatkową opłatą. 

Przewodniczący stwierdzając wyczerpanie dyskusji, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, uchwałę przyjęła. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada – jednomyślnie podjęła uchwałę nr XXIX/300/14 

w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów. 

Ad. 3 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za 

pojemnik. 

Projekt uchwały, wg druku: BRM.0006.33.2014 z 03.06.2014 r. omówił Piotr Iwanus - 

Burmistrz Czerwieńska. 

Dyskusja: 

Radny Krzysztof Smorąg podkreślił, że uzasadnienie do projektu uchwały nie zawiera 

skutków finansowych dla budżetu gminy. Ponadto radny zapytał: jakie są kalkulacje stawki 

opłat, tych po: 7,60; 8,80; 12 i 15 – skąd to się wszystko bierze? Poprosił także 

o przedstawienie kalkulacji kosztów obsługi (tzn. ewentualnego wzrostu zatrudnienia, 

dodatkowego sprzętu, programu komputerowego). Jakie to są koszty, i jaki ma to wpływ na 

stawki? Jakie są ogólne skutki finansowe dla budżetu gminy, ile przewiduje się dochodów 

i wydatków w tym zakresie? 

Odpowiedzi udzielił Piotr Iwanus – Burmistrz Czerwieńska. 

Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku publicznego jednoznacznie określa, że system, 

który samorządy wprowadzają nie może spowodować zysków. Opierając się na danych 

zawartych w ustawie, precyzyjnie określono wielkość odpadów od 1 mieszkańca, który 

zadeklaruje, że jeżeli będzie chciał selektywnie gromadzić nieczystości stałe – to stawka nie 

powinna przekroczyć kwoty 7,60 zł – przy dwukrotnym opróżnianiu kubła w miesiącu, i 8,80 

zł przy czterokrotnym opróżnianiu pojemnika w miesiącu. Koszty zatrudnienia (co najmniej 

1,5 etatu) są wkalkulowane w odpłatność mieszkańców. Z budżetu dodatkowych środków 

finansowych na fundusz płac, w wyniku dodatkowego zatrudnienia, się nie przewiduje. 

Dotychczasowe częstotliwości opróżniania pojemników nie są zwiększane, a więc 

w Czerwieńsku i Płotach gospodarstwa domowe będą opróżniały kubły 4 razy w miesiącu, 

a pozostałe miejscowości 2 razy w miesiącu. Wszystkie koszty, a także dot. zakupu 

komputerów, jak i oprogramowania, wyposażenie stanowisk dla pracowników, będą pokryte 

w ramach własnych – bezkosztowo. Wyliczone stawki wynikają ze wzorów zawartych 

w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku publicznego. 

W przypadku kosztów – gmina opiera się na dotychczasowych deklaracjach. Uzyskano tą 

informację z Zielonogórskiego Związku Gmin. Miesięczne opłaty wg złożonych deklaracji 

w ZZG wynoszą ok. 95.000 zł. Jeżeli okaże się, że najkorzystniejsza oferta jest poniżej tej 

kwoty, to po okresie np. trzymiesięcznym lub półrocznym, należy zastanowić się, w jaki 

sposób zrekompensować obowiązującą stawkę dla mieszkańców. Jeżeli okaże się, że przez I 

kwartał, czy pierwsze półrocze 2014 r. zostały zaoszczędzone środki finansowe na poziomie 

„x”, to ten „x” będzie podzielony przez ilość złożonych deklaracji i o taką stawkę 

w przyszłości należałoby obniżyć stawkę od mieszkańca. 

Radny K. Smorąg zwrócił uwagę, że powyższa wypowiedź nie jest adekwatna do treści 

uzasadnienia, gdzie zapisano: „Uchwalona stawka opłaty, uwzględnia liczbę mieszkańców, 

zamieszkujących gminę, ilość wytwarzanych na terenie gminy odpadów komunalnych oraz 
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koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, czyli koszty 

odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, 

utrzymania punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych i obsługi 

administracyjnej tego systemu. Stawka opłaty za gospodarowanie odpadami obejmuje koszty 

odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych. 

Ustalona uchwałą stawka opłaty za gospodarowanie odpadami zawiera również koszty 

tworzenia i utrzymania punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych. Dodatkowo, 

zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach obsługę administracyjną 

całego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi będzie prowadziła gmina. Koszty 

tej obsługi obejmować będą obsługę klientów, obsługę biurową, koszty druku, sprzętu 

komputerowego, programów komputerowych, windykacji itp.”. 

W związku z tym, kalkulując stawkę, pieniądze m. in. są podstawowym powodem, że gmina 

występuje z Zielonogórskiego Związku Gmin, gdzie nie było pełnej informacji dotyczącej 

podziałów środków w skali jednego mieszkańca. Jeżeli mieszkaniec ma płacić 7,60 zł, to 

musi wiedzieć, że z tego 0,42 zł to jest obsługa administracyjna, 0,17 zł – opłata za etat itd. 

Burmistrz mówi, że sumarycznie jest to kwota ok. 95.000 zł miesięcznie, czyli rocznie 

wyniesie ok. 1.200.000 zł. Kwota ta jest niedoszacowana o ok. 500.000 zł. Gmina posiada 

dane z ZZG i powinno to wszystko być przeanalizowane i przekalkulowane. 

Burmistrz odpowiedział, że wszystko jest przeanalizowane i przekalkulowane. Ponadto 

burmistrz poprosił, aby nie mieszać zakładu budżetowego, jakim jest ZGKiM 

z Zielonogórskim Związkiem Gmin. Na dzień dzisiejszy ZZG nie ma żadnych zaległości 

wobec ZGKiM. To, że przedstawiają dodatkowe rozliczenia z ZGKiM i Zarząd ZZG je 

przyjmuje, nie jest niczym poparte. Koszty, o którym mówi radny K. Smorąg wynikają ze 

wzoru ustawy o utrzymaniu i porządku publicznego. Wszystkie koszty, w stawkę opłaty były 

wkalkulowane. Być może uda się na starcie pozyskać zestawy komputerowe w sposób inny, 

aniżeli kosztowy, to wręcz wpływać będzie na korzystniejszy wynik finansowy na koniec 

roku obrachunkowego. Przekalkulowano wszystkie koszty bardzo szczegółowo, 

uwzględniając elementy kosztowe, o których radny K. Smorąg wspomniał, i wyszło, że 

stawka 7,60 obowiązująca w ZZG powinna dalej obowiązywać. 

Radny K. Smorąg poprosił o przedstawienie tej kalkulacji. 

Przewodniczący Rady o godz. 10
40 

ogłosił przerwę. Obrady wznowiono o godz. 10
50

. 

Burmistrz Czerwieńska poinformował, że kalkulacja jest sporządzona, ale inspektorka, która 

przygotowywała tą kalkulację jest w dniu dzisiejszym nieobecna. Na komisję 11.06.2014 r. ta 

kalkulacja będzie przedłożona. Kalkulacja ta będzie także dołączona do informacji, w której 

podane będą dane o składnikach wpływających na stawkę 7,60 zł - przy opróżnianiu 

pojemników 2 razy w miesiącu, 8,80 zł - przy czterokrotnym opróżnianiu pojemników itd. 

Radny Krzysztof Smorąg podkreślił, iż art. 57 ust. 3 Statutu Gminy mówi wprost,  że projekt 

uchwały powinien zostać przedłożony Radzie wraz z uzasadnieniem, w którym należy 

wskazać potrzebę podjęcia uchwały oraz informację o skutkach finansowych jej realizacji. 

Radna Ewa Wójtowicz zwróciła uwagę, że stawka za opłaty nie ulega zmianie, a więc 

mieszkaniec nie będzie odczuwał skutków zmiany operatora. Zdaniem radnej należy 

zawierzyć, że kalkulacja została zrobiona poprawnie, a którą to radni otrzymają za dwa dni. 

Zdaniem radnej nie należy wstrzymywać rozpoczętej procedury prawnej. 

Radny K. Smorąg zwrócił uwagę, że ZZG, przy tych stawkach, co kwartał dolicza gminie 150 

– 170 tys. zł niedopłaty (z różnych przyczyn). Jednak nie należy być obojętnym na fakt, że te 

stawki (przynajmniej w ZZG) są niewłaściwie skalkulowane. A to oznacza, że utrzymywanie 

ich na tym poziomie, może skutkować bardzo niekorzystną sytuacją budżetową. 

Przewodniczący Rady nadmienił, że nie można mieszkańcom od 1 sierpnia zafundować 

podwyżek. 
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Burmistrz Czerwieńska wyjaśnił, że zwiększone koszty są przedstawione nie przez Zarząd 

ZZG, tylko przez ZGKiM. Zadanie to zostało zlecone zakładowi komunalnemu przez 

Prezydenta Miasta Zielonej Góry, czyli zakładowi budżetowemu, wchodzącymi w struktury 

Urzędu Miejskiego. ZGKiM na koniec roku budżetowego nie miał żadnych obciążeń 

w stosunku do ZZG. Natomiast na koniec 2013 r. wykazano nadwyżkę budżetową. 

Można porównać stawki obowiązujące w ościennych gminach, gdzie w Gminie Dąbie jest 

stawka 6,60 zł od mieszkańca. Gmina Czerwieńsk dąży do takiej sytuacji, że po ogłoszeniu 

postępowania przetargowego, obecnie obowiązująca stawka może być mniejsza o koszty 

transportu odpadów do składowiska. 

Przewodniczący Rady o godz. 11
00

 ogłosił przerwę. Obrady wznowiono o godz. 11
10

. 

Radny Krzysztof Smorąg podkreślił, że przyjmuje zapewnienie burmistrza, o dostarczeniu na 

najbliższą komisję wszystkich wyliczeń i kalkulacji, a zobowiązanie o przekazaniu  pełnej 

informacji w tym zakresie, wszystkim mieszkańcom - będzie zrealizowane. 

Burmistrz Czerwieńska wyjaśnił, że w informacji będzie podane, jakie składniki wpływają na 

kwoty 7,60 i 8,80 (przy odpadach nie zmieszanych). 

Radna Ewa Wójtowicz poprosiła, aby wszystkie składowe stawki, zawarte w kalkulacji, były 

podane w informacji. 

Przewodniczący stwierdzając wyczerpanie dyskusji, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych – 14 głosami „za” - uchwałę przyjęła. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada – jednomyślnie podjęła uchwałę nr XXIV/301/14 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 

Ad. 4 

Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Projekt uchwały wg druku: BRM.0006.34.2014 z 03.06.2014 r. przedstawił Burmistrz 

Czerwieńska. 

Dyskusja: 

Radny Cezary Woch zapytał: czym jest uzasadnione wprowadzenie opłat miesięcznie, gdzie 

dotychczas można było uiszczać opłaty kwartalnie? 

Radna Ewa Wójtowicz zwróciła uwagę na słuszność zapisów zawartych w uzasadnieniu do 

projektu uchwały, który brzmi: „Przyjęto miesięczny okres uiszczania opłat przez właścicieli 

nieruchomości, co nie oznacza, iż nie mogą one być dokonywane w tych samych terminach 

poprzez przedpłaty np. kwartalne. Comiesięczne wnoszenie opłat powoduje, że jednorazowa 

wpłata jest mniejsza i w mniejszym stopniu może powodować zadłużenie odbiorców usług”. 

Zdaniem radnej zapis o opłacie miesięcznej jest trafnie skonstruowany. 

Radny Krzysztof Smorąg sugerował, aby w uchwale wskazać termin płatności pierwszej 

opłaty tj. 01 sierpnia 2014 r. 

Burmistrz Czerwieńska wyjaśnił, że informację o terminie pierwszej płatności otrzymają 

wszyscy mieszkańcy w ogłoszeniach i deklaracjach. Z treści ogłoszenia będzie wynikało, że 

każdy właściciel nieruchomości do ZZG musi uiścić opłaty tylko za lipiec br., natomiast za 

sierpień i każdy kolejny miesiąc opłatę należy wpłacać na nowe indywidualne konta do 

UGiM w Czerwieńsku. Takiej informacji do uchwały nie wpisuje się. 

Radny Cezary Woch zapytał burmistrza: czy jest przewidziana jakaś windykacja? 

Indagowany odpowiedział, że w tym celu zakładane są indywidualne konta, aby śledzić na 

nich wpływ opłat. W tym przypadku stosowana jest windykacja administracyjna, taka sama 

jak przy podatkach i opłatach lokalnych. 

Przewodniczący stwierdzając wyczerpanie dyskusji, projekt uchwały poddał głosowaniu, 

którą Rada przyjęła 14 głosami „za”. 
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Przewodniczący stwierdził, że Rada jednomyślnie przyjęła uchwałę nr XXIX/302/14 

w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości na 

obszarze Gminy Czerwieńsk. 

Projekt uchwały wg druku: BRM.0006.35.2014 z 03.06.2014 r. przedstawił Burmistrz 

Czerwieńska. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uwagi wniesione przez Komisję ITRiOŚ w projekcie 

uchwały zostały uwzględnione i naniesione. 

Dyskusja: 

Radny Krzysztof Smorąg zwrócił uwagę, że w objaśnieniu do pierwszej deklaracji brak jest 

w punkcie 8 wzoru do wyliczenia miesięcznej opłaty dla nieruchomości zamieszkałych za 

dodatkowy pojemnik. Punkt ten należy uzupełnić z zapisu objaśnienia, zawartego w punkcie 

8 drugiej deklaracji. Ponadto radny poruszył sprawę terminu dostarczenia deklaracji, 

możliwości jej wypełnienia i odesłania w formie elektronicznej oraz poprosił 

o przedstawienie skutków finansowych, kosztów z tym związanych. 

Burmistrz Czerwieńska wyjaśnił, że deklaracje przez E-PUAP będą mogli składać 

mieszkańcy, którzy posiadają podpisy elektroniczne. Urząd zrobi wszystko, aby ułatwić 

mieszkańcom terminowe dostarczenie deklaracji. 

Odnośnie kosztów. W gminie jest ok. 2800 gospodarstw i tyle musi być wydrukowanych 

deklaracji. Zadanie to będzie zlecone firmie wyłonionej w drodze postępowania 

przetargowego. Wszyscy pracownicy Urzędu będą zatrudnieni przy wypełnianiu 

podstawowych danych deklaracji. Gospodarstwa domowe ograniczą się jedynie do wpisania 

ilości osób zamieszkałych w danym gospodarstwie, pomnożonej przez stawkę, określającą 

sposób dokonywania zbiórki odpadów (selektywne lub zmieszane) i podpisze się pod 

deklaracją. Po wypełnieniu przez Urząd deklaracji, będą poproszeni sołtysi o pomoc przy ich 

rozniesieniu i zebraniu. Natomiast w Czerwieńsku będzie zorganizowane spotkanie ze 

wspólnotami mieszkaniowymi, gdzie będą rozdane deklaracje. W innych przypadkach 

deklaracje będą rozniesione przez Straż Miejską i pracowników Urzędu. 

Radna Ewa Wójtowicz poprosiła burmistrza o wyjaśnienie zapisu określonego w pouczeniu, 

a dotyczące wystawienia tytułu wykonawczego. Ponadto radna zwróciła uwagę, że 

w deklaracji nie ma informacji: co się stanie, gdy mieszkaniec nie zapłaci? 

Indagowany odpowiedział, że złożona deklaracja jest swoistą umową, gdyż nie ma odrębnych 

dokumentów w tym zakresie. Jeżeli gospodarstwo domowe złoży deklarację w gminie, to 

oznacza, że zobowiązało się do uiszczania opłat za wykonaną usługę. W sytuacji, gdy 

mieszkaniec nie zapłaci, to będzie wystawiony tytuł wykonawczy, o czym mowa 

w przytoczonym pouczeniu. Egzekucja obowiązuje na takich samych zasadach, jak przy 

podatkach. 

Radny Edward Rudnicki zapytał: co z mieszkańcami, którzy będą chcieli korzystać z usług 

ZGKiM? 

Burmistrz odpowiedział, że nie ma takiej możliwości. Decyduje o tym Rada, która stanowi 

prawo lokalne w formie uchwały. 

Radny Marek Abramowicz zapytał: czy mieszkaniec będzie mógł wnosić zmiany do 

wcześniej złożonej deklaracji? 

Burmistrz odpowiedział twierdząco. 

Radny Henryk Góralczyk zapytał: czy stawki opłat będą zaokrąglone do pełnych złotych? 

Na to pytanie burmistrz także odpowiedział twierdząco? 
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Przewodniczący stwierdzając wyczerpanie dyskusji, projekt uchwały poddał głosowaniu, 

którą Rada przyjęła 14 głosami „za”. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednomyślnie przyjęła uchwałę nr XXIX/303/14 

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości na obszarze Gminy Czerwieńsk. 

Ad. 6 

Zakończenie obrad XXIX sesji. 

Prowadzący posiedzenie stwierdzając wyczerpanie porządku obrad o godz. 114
30

 zamknął 

obrady XXIX posiedzenia Rady Miejskiej w Czerwieńsku. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:  Sekretarz obrad:  Przewodniczący  

Alina Juncewicz  Henryk Góralczyk Rady Miejskiej w Czerwieńsku 

Inspektor ds. Rady      Leszek Jędras 

 


